



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

السيرة الذاتية الدكتور / بديع سعيد عبدة محمد

Updated: 24- 3 -2026

البيانات باللغة العربية		البيانات باللغة الإنجليزية	
المعلومات الشخصية	الاسم: بديع سعيد عبدة محمد الدرجة العلمية: ماجستير التخصص الدقيق: تعويضات سنية الكلية: طب الأسنان القسم العلمي: الاستعاضة الصناعية الايمل: dr.badeasaeed@21umas.edu.ye التلفون: واتس: 0096777691406 الايمل الخاص: dr.badeasaeed@gmail.com	Personal Information	Name: Badea Saeed Abdu Mohammed Academic Degree: Master in Dentistry. Specialty: prosthodontics Faculty: Dentistry Department: prosthodontics E-mail: dr.badeasaeed@21umas.edu.ye Tel/ WhatsApp: 0096777691406 Email: dr.badeasaeed@gmail.com
المواقع الأكاديمية والبحثية	- Google Scholar: https://scholar.google.com/citations?hl=ar&user=qnfXiG8AAAAJ - Research Gate: https://www.researchgate.net/profile/Badea-Mohammed?ev=hdr_xprf - ORCID: 0009-0006-4570-2702	Academic & Research websites	- Google Scholar: https://scholar.google.com/citations?hl=ar&user=qnfXiG8AAAAJ - Research Gate: https://www.researchgate.net/profile/Badea-Mohammed?ev=hdr_xprf - ORCID: 0009-0006-4570-2702
الخبرات المهنية والأكاديمية	❖ الخبرات الأكاديمية والإدارية: ▪ 2024 - حتى الآن محاضر في التعويضات السنية وتقنية الأسنان، كلية طب الأسنان، جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية، صنعاء، اليمن. ▪ ٢٠٢٢ - حتى الآن مشرف سريري في عيادات التعويضات السنية، كلية طب الأسنان، جامعة الملكة أروى، صنعاء، اليمن.	Professional Experiences:	❖ Academic and administrative work experience ▪ 2024 –Now Lecturer in prosthodontics and dental technology, faculty of dentistry, 21 September University of medical and applied sciences, Sana'a, Yemen. ▪ 2022–Now Clinical supervisor in the undergraduate prosthodontic clinics, faculty of dentistry, Queen Arwa University, Sana'a, Yemen.



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	▪ 2022 –Now Lecturer in dental anatomy at the faculty of dentistry, Civilization University, Sana'a, Yemen. ▪ 2026- Now Member of the disciplinary committee, faculty of dentistry, 21 September University of medical and applied sciences, Sana'a, Yemen. ▪ 2022–Now Manger of rose dent center, Taiz St. Sana'a, Yemen. ▪ 2023 -2024 Lecturer in dental materials for undergraduate dental students, AL-Jeel AL-Jaded University, Sana'a, Yemen. ▪ 2022 – 2023 Lecturer in fixed prosthodontics at the faculty of dentistry, Civilization University, Sana'a, Yemen. ▪ 2019 – 2022 Teaching assistant in the undergraduate prosthodontic clinics, faculty of dentistry, Queen Arwa University, Sana'a, Yemen. ▪ 2018- 2019 Teaching assistant in the undergraduate pre clinical prosthodontic courses, faculty of dentistry, Sabaa University, Sana'a, Yemen.	▪ ٢٠٢٢ - حتى الآن محاضر في تشريح الأسنان بكلية طب الأسنان، جامعة الحضارة، صنعاء، اليمن. ▪ 2026 - حتى الآن عضو في اللجنة التأديبية، كلية طب الاسنان، جامعة ٢١ سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية، صنعاء، اليمن. ▪ ٢٠٢٢ - حتى الآن مدير مركز روز دنت، شارع تعز، صنعاء، اليمن. ▪ 2024-2023 محاضر في مواد طب الأسنان، كلية طب الاسنان، جامعة الجيل الجديد، صنعاء، اليمن. ▪ 2023-2022 محاضر في التعويضات الثابتة في كلية طب الأسنان، جامعة الحضارة، صنعاء، اليمن. ▪ 2022-2019 مساعد تدريس في عيادات تعويضات الاسنان لطلاب البكالوريوس، كلية طب الأسنان، جامعة الملكة أروى، صنعاء، اليمن. ▪ 2019-2018 مساعد تدريس في مقررات تعويضات الاسنان ما قبل السريرية لطلاب البكالوريوس، كلية طب الأسنان، جامعة سبأ، صنعاء، اليمن.	
--	---	--	--



	❖ <u>Clinical work experience:</u> ▪ 2022 -Now Specialist dentist (Prosthodontics) at private dental center in Rose Dent Center on Taiz Street, Sana'a City, Yemen. ▪ 2019 -Now Consultation and dental technician (Digital design) at AL-Etkan-Cad- Cam-Lab for teeth industry, Sana'a, Yemen. ▪ 2019 - 2021 Clinical requirements as postgraduate student specialist in prosthodontics, faculty of dentistry, Sana'a University, Yemen. ▪ 2015 -2018 General dentist at department of dentistry, General Police Hospital, Sana'a, Yemen ▪ 2014-2021 General dentist at Dar Al Shefa Medical Complex on Taiz Street, Sana'a, Yemen. ▪ 2012- 2009 Assistant dentist at Al Amal Center for dentistry, Hail Street, Sana'a, Yemen. ▪ 2008 -2007 Dental technician at department of dentistry General Police Hospital, Sana'a, Yemen. ▪ 2007- 2006 Dental technician at Abdulwahab Al Khulay Dentistry Complex, Sana'a, Yemen.	❖ <u>الخبرات المهنية والسريية</u> ▪ 2022 حتى الآن طبيب أسنان اخصائي تعويضات سنية, بمركز روز لطب الأسنان، شارع تعز، صنعاء، اليمن. ▪ 2019 حتى الآن استشاري وفني أسنان (تصميم رقمي) في معمل الاتقان لصناعة الأسنان، صنعاء، اليمن . ▪ 2019 - 2021 المتطلبات السريية كطالب دراسات عليا متخصص في طب الأسنان التعويضي، كلية طب الأسنان، جامعة صنعاء، اليمن. ▪ 2015-2018 طبيب أسنان عام في مستشفى الشرطة العام- قسم طب الأسنان، صنعاء، اليمن ▪ 2014-2021 طبيب أسنان عام في مجمع دار الشفاء الطبي، شارع تعز، صنعاء، اليمن. ▪ 2009- 2012 مساعد طبيب أسنان في مركز الأمل لطب الأسنان، شارع هائل، صنعاء، اليمن. ▪ 2007- 2008 فني أسنان في مستشفى الشرطة العام- قسم طب الأسنان، صنعاء، اليمن ▪ 2008- 2006 فني أسنان في مجمع عبد الوهاب الخولاني لطب الأسنان، صنعاء، اليمن.	
--	--	--	--



Education	▪ 2026-Now Student Philosophy Doctorate (PhD) in Prosthodontics, School of Dental Sciences, University Science Malaysia, Health Campus, Kelantan, Malaysia. ▪ 2019 – 2022 Master of Clinical Dentistry (MCLinDent) Prosthodontics, Faculty of Dentistry, Sana'a University, Yemen. ▪ 2010 - 2014 Bachelor in Medical and Oral Surgery of Dentistry (BDS), Faculty of Dentistry, Dar AL Salam University, Sana'a, Yemen. ▪ 2008 -2010 A diploma of three years in Oral Health and Dentistry, Queen Arwa University, Sana'a, Yemen. ▪ 2004-2006 A diploma of two years in Technological Artificial Teeth, Faculty of Dentistry, University of Science and Technology, Sana'a, Yemen.	▪ 2026- الآن طالب دكتوراه في الفلسفة (PhD) في التعويضات السنية، كلية علوم طب الأسنان، جامعة العلوم الماليزية – ماليزيا. ▪ 2019 – 2022 - ماجستير في طب الأسنان السريري (التعويضات السنية) ، كلية طب الأسنان، جامعة صنعاء، اليمن. ▪ 2010 - 2014 - بكالوريوس في طب و جراحة الفم والأسنان، كلية طب الأسنان، جامعة دار السلام، صنعاء، اليمن. ▪ 2008 -2010 - دبلوم ثلاث سنوات في صحة الفم و الأسنان، جامعة الملكة أروى، صنعاء، اليمن. ▪ 2004-2006 - دبلوم سنتين في تكنولوجيا صناعة الأسنان ، كلية طب الأسنان، جامعة العلوم والتكنولوجيا، صنعاء، اليمن.	التعليم
Personal Skills	▪ Good team-player. ▪ Experience handling difficult and unknown situation. ▪ Excellent customer service skills. ▪ Curious for knowing the newest in my job.	▪ العمل بروح الفريق ▪ خبرة في التعامل مع المواقف الصعبة وغير المعروفة ▪ مهارات ممتازة في خدمة العملاء. ▪ فضولي لمعرفة كل ما هو جديد في مجال عملي	المهارات الشخصية



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

Experience and skills in the field of development and quality assurance	▪ 2024–2025 Coordinated of quality assurance and development unit, and assistant for the description of dental prosthetics courses, faculty of dentistry, Queen Arwa University, Sana'a, Yemen. ▪ 2025 –Now Dental coordinator and assistant for the description of dental prosthetics courses, faculty of dentistry, 21 September University of medical and applied sciences, Sana'a, Yemen.	▪ 2024–2025 منسق وحدة ضمان الجودة والتطوير، ومساعد لتوصيف مقررات الاستعاضة السنية، كلية طب الأسنان، جامعة الملكة أروى، صنعاء، اليمن. ▪ 2025–2026 منسق ومساعد لتوصيف مقررات الاستعاضة السنية، كلية طب الأسنان، جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية، صنعاء، اليمن.	الخبرات والمهارات في مجال التطوير وضمان الجودة
Projects	▪ The first author of the published article (indexed in Web of Science). ▪ The Secondary investigator of 2 of the published articles.	▪ لمؤلف الأول للمقالة المنشورة (المفهرسة في قاعدة بيانات Web of Science). ▪ الباحث المساعد في مقاليتين من المقالات المنشورة.	المشاريع المنجزة
Professional Affiliations	▪ Prosthodontics. ▪ Oral rehabilitation. ▪ Dental materials. ▪ Oral health-related quality of life.	▪ تعويضات الأسنان ▪ إعادة تأهيل الفم ▪ مواد طب الأسنان ▪ جودة الحياة المتعلقة بصحة الفم	الانتماءات المهنية
Training Courses and Workshops	▪ Training course in digital transformation and digital research identity management, 21-23-Feb 2026., 21 September University of medical and applied sciences, Sana'a, Yemen.	▪ دورة تدريبية في التحول الرقمي وإدارة الهوية البحثية الرقمية، 21-23-2026، جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية، صنعاء، اليمن.	الدورات التدريبية والورش



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	- University Teaching Skills, 23-6 - 2025, faculty of dentistry, 21 September University of medical and applied sciences, Sana'a, Yemen. - Training course in management and accounting information systems for dental clinics and laboratories in super soft for data systems, 3- 2 to 25-2-2025, Sana'a, Yemen. - Advanced Implantology Course, in Implant Swiss, 1 - 4 Sep.2024, Sana'a, Yemen. - Workshop on Teaching and assessment strategies based on university learning outcomes, 27-7-2023, Queen Arvi University, Sana'a, Yemen. - Course in Cone -Beam CT at University of Science and Technology, in 20 - 8- 2022, Sana'a, Yemen. - Materials in Oral Health, 17 May - 14 Jun. 2021, Coursera (Online). - Digital Workflow in Dentistry, 18 Apr. 2021, Kelantan, Malaysia (Online). - Course in Scientific Research that was by the college of dentistry in Sana'a University in 14,15-7-2020, Sana'a, Yemen.	- دورة مهارات التدريس الجامعي، 23-6 - 2025، كلية طب الاسنان، جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية، صنعاء، اليمن. - دورة تدريبية في نظام المعلومات الادارية والمحاسبية لعيادات طب الاسنان والمعامل في سوبر سوفت لأنظمة المعلومات من 3-2 الي 25-2-2025م. صنعاء، اليمن. - دورة متقدمة في زراعة الأسنان، في Implant Swiss، من 1 الى 4 سبتمبر 2024، صنعاء، اليمن. - ورشة في استراتيجيات التدريس والتقييم على مخرجات التعلم الجامعي 2023/7/27م. جامعة أروي، صنعاء، اليمن. - دورة في التصوير المقطعي المخروطي، جامعة العلوم والتكنولوجيا، 20 8- 2022، صنعاء، اليمن. - دورة مواد في صحة الفم، 17 مايو- 14 يونيو 2021، دوره تدريبية (عبر الإنترنت). - دورة في سير العمل الرقمي في طب الأسنان، 18 أبريل 2021، ماليزيا (عبر الإنترنت). - دورة في البحث العلمي، كلية طب الأسنان، جامعة صنعاء، 15، 14-7-2020، صنعاء، اليمن.	
--	---	---	--



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	▪ Course in Implantology that was organized by INNO Dental Implant and College of Dentistry University of Science and Technology in Sana'a 28, 29 - 6 - 2019, Sana'a, Yemen. ▪ Course in Cone -Beam CT at Yemeni Dental Association and Nasser Specialized Hospital, in 15-2-2018, Sana'a, Yemen. ▪ FDI World Dental Federation Workshop on Basics and Advances in Implantology, 16 - 17 Mar. 2016, Sana'a, Yemen. ▪ Intermediate Implantology Course, 2 - 7 Jan. 2016, Sana'a, Yemen. ▪ Basic Implantology Course, 3 - 7 Oct. 2015, Sana'a, Yemen. ▪ Laminated Veneers Course, 19 - 21 Sep. 2015, Sana'a, Yemen. ▪ The American Society of Microbiology Workshop on Scientific Writing and Publishing, 12 Sep. 2015, Sana'a, Yemen.	▪ دورة في زراعة الأسنان، نظمتها INNO Dental Implant وكلية طب الأسنان، جامعة العلوم والتكنولوجيا، 28، 29 - 6 - 2019، صنعاء، اليمن. ▪ دورة في التصوير المقطعي المخروطي، جمعية طب الأسنان اليمنية ومستشفى ناصر التخصصي، 15-2-2018، صنعاء، اليمن. ▪ ورشة عمل الاتحاد العالمي لطب الأسنان حول أساسيات وتطورات زراعة الأسنان، 16 - 17 مارس 2016، صنعاء، اليمن. ▪ دورة تدريبية في تقويم الأسنان الوقائي والتدخلي، مركز التعليم المستمر، مركز الأسنان التخصصي للأستاذ عبد الوهاب الخولاني، 11 مايو 2017، صنعاء، اليمن. ▪ دورة في نظام الروتاري في علاج الجذور، نظمتها نور دنت وجامعة العلوم والتكنولوجيا، 29 - 8 - 2016، صنعاء، اليمن. ▪ دورة متوسطة في زراعة الأسنان، 2 - 7 يناير 2016، صنعاء، اليمن. ▪ دورة أساسية في زراعة الأسنان، 3- 7 أكتوبر 2015، صنعاء، اليمن.	
--	--	--	--



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	■ Training course of porcelain veneers. Sana'a, Yemen. ■ Training course in cosmetic dentistry. Sana'a, Yemen. ■ Training course of Digital smile design. Sana'a, Yemen. ■ Training course in medical compromised patients in the dental clinic. ■ Training course in direct composite restoration: keys of success ■ Radiation Protection and Current Advances in Digital Radiology, 2—5-Sep.2015, Sana'a, Yemen. ■ Training Course of the Preventive and Interceptive Orthodontic at Continuous Education Center Prof Abdulwahab Al-khawlani Dental Center certifies which was held in Sana'a on 11 May 2017, Sana'a, Yemen. ■ Course in Rotary System in Endodontics that was organized by Noor Dent and University of Science and Technology in 29 - 8 -2016, Sana'a, Yemen.	■ دورة في القشور الخزفية، 19 - 21 سبتمبر 2015، صنعاء، اليمن ■ ورشة عمل في الجمعية الأمريكية لعلم الأحياء الدقيقة حول الكتابة العلمية والنشر، 12 سبتمبر 2015، صنعاء، اليمن.. ■ دورة تدريبية في طب الأسنان التجميلي. صنعاء، اليمن. ■ دورة تدريبية في تصميم الابتسامة الرقمي. صنعاء، اليمن. ■ دورة تدريبية في التعامل مع المرضى الذين يعانون من مشاكل صحية في العيادة السنية. ■ دورة تدريبية في الترميم المباشر بالكمبوزيت: مفاتيح النجاح. ■ الحماية من الإشعاع والتطورات الحالية في الأشعة الرقمية، 2 - 5 سبتمبر 2015، صنعاء، اليمن. ■ دورة في برنامج خدمة المجتمع (الجودة، خدمة العملاء، مهارات الاتصال، الإدارة في عصر التغيير، وكتابة التقارير الفنية)، مجموعة مستشفيات السعودي الألماني، 18 -- 8 إلى 5 -9 -2007، صنعاء، اليمن.	
--	---	---	--



21 September UMAS

▪ Course in Community service program (The quality, Customers service, Communication skills, the management in changing age and write technical reports) at Saudi German Hospitals Group, 18 – 8 to 5-9- 2007, Sana'a, Yemen. ▪ A training course in Quality Control (the first aid-resuscitation- sterilization) at SGH 15 – 6- 2007, Sana'a, Yemen. ▪ A training course in community education about cancer from 18-8 to 5-9-2007 at SGH, Sana'a, Yemen. ▪ A training course in the first aid, number 39 at University of Science and Technology, 6 - 8- 2008, Sana'a, Yemen. ▪ A training course in the first aid, number 48 at University of Science and Technology, 12-8. 2007, Sana'a, Yemen. ▪ Course in Pharmaceutical Marketing diploma at International Finance Corporation, 15 - 16 Mar.2008, Sana'a, Yemen. ▪ Three Training Course of the Ceramic dental porcelain (advanced techniques) at Alpha dent CO. LTD and Dentsply CO and Ivoclar CO., 15 - 2 -2006, Sana'a, Yemen.	▪ دورة تدريبية في مراقبة الجودة (الإنعاش، التعقيم)، مستشفى السعودي الألماني، 15 -- 6- 2007، صنعاء، اليمن. ▪ دورة تدريبية في التوعية المجتمعية حول السرطان، من 8-18 إلى 5-9-2007، مستشفى السعودي الألماني، صنعاء، اليمن. ▪ دورة تدريبية في الإسعافات الأولية، رقم 39، جامعة العلوم والتكنولوجيا، 6 - 8 - 2008، صنعاء، اليمن. ▪ دورة تدريبية في الإسعافات الأولية، رقم 48، جامعة العلوم والتكنولوجيا، 12-8. 2007، صنعاء، اليمن. ▪ ثلاث دورات تدريبية في بناء الخزف السني (تقنيات متقدمة)، شركة ألفا دنت وشركة Dentsply وشركة Ivoclar، 15-2-2006م، صنعاء، اليمن.	
---	---	--



Scientific Activities and Conferences	■ 2nd International Dental Expo and Conference (2nd IDEC), 26-28, August, 2024, Sana'a, Yemen. ■ 6th Saba Dental Conference in 1st -3rd of august,2023, Sana'a, Yemen. ■ Saudi International Prosthodontics Conference held by Saudi Prosthodontics Society on 28 - 30 Oct. 2021, Riyadh, KSA (Online). ■ 4th international dental conference, 2017, Sana'a, Yemen. ■ Yemen Dental Association and Egyptian Dental Association international dental conference, 2014, Sana'a, Yemen. ■ 1st Sana'a university international dental conference, 2013, Sana'a, Yemen. ■ 2nd international dental conference. 2011, Sana'a, Yemen. ■ 1st Scientific Conference held by Yemeni Dental Association on 26–28, Nov.,2008, Sana'a, Yemen. ■ 1st International Medical Conference held by Yemeni	■ المؤتمر والمعرض الدولي الثاني لطب الأسنان، 26-28 أغسطس 2024، صنعاء، اليمن. ■ المؤتمر السادس لطب الأسنان، أغسطس 2023، صنعاء، اليمن. ■ المؤتمر الدولي لتعويضات الأسنان، نظّمته الجمعية السعودية لتعويضات الأسنان، 28 - 30 أكتوبر 2021، الرياض، المملكة العربية السعودية (عبر الإنترنت). ■ المؤتمر الدولي الرابع لطب الأسنان، 2017، صنعاء، اليمن. ■ المؤتمر الدولي لطب الأسنان، جمعية طب الأسنان اليمنية والجمعية المصرية لطب الأسنان، 2014، صنعاء، اليمن. ■ المؤتمر الدولي الأول لطب الأسنان، جامعة صنعاء، 2013، صنعاء، اليمن. ■ المؤتمر الدولي الثاني لطب الأسنان، 2011، صنعاء، اليمن. ■ المؤتمر العلمي الأول، جمعية طب الأسنان اليمنية، 26 - 28 نوفمبر 2008، صنعاء، اليمن.	الأنشطة والمؤتمرات العلمية
---	--	---	--



	Medical Charitable Society on 11 - 13 Apr ,2008, Sana'a, Yemen. 12th Scientific Symposium held by Yemeni Dental Association on 9 - 10 May.2007, Sana'a, Yemen.	- المؤتمر الطبي الدولي الأول، الجمعية الخيرية الطبية اليمنية، 11 - 13 أبريل 2008، صنعاء، اليمن. - الندوة العلمية الثانية عشرة، جمعية طب الأسنان اليمنية، 9 - 10 مايو 2007، صنعاء، اليمن.	
Publications	Badea Saeed Abdu Mohammed, Al-Kebsi AM, AL-Haddad KA, Al-Sanabani NF, Al-Najhi MMA, Al-hamzi AHY, Al-Shamahy HA. Effect of Catha edulis (khat) extract on color stability of acrylic resin denture teeth: An in-vitro study. Universal Journal of Pharmaceutical Research 2022; 8(2): 23-31. DOI: https://doi.org/10.22270/ujpr.v8i2.922. - Samar Sadeq Abdulrahman Alaghbari, Badea Saeed Abdu Mohammed, Nadhra Nasser, Mohamed M Sobhy, Khawla Ahmed Qadi, Salma Arar Khawaji, Hasan OH and et al. Analysis of the facial measurements and dental arch dimension for the construction of dental prostheses among adult Yemenis. DOI: 10.5005 /jp-journals-10024-3511. Published online:13-09-2023. - Nadhra N. Alalwani, Abbas Mohammed Al-Kebsi, Badea Saeed Abdu Mohammed and et al. Impact of Denture use on oral health-related quality of life in Yemeni patients: A cross-sectional analysis. DOI: 10.12659 /MSM.944682. Med Sci Monit. 2024: 30: e944682.	1. بدیع سعيد، الكبسي، الحداد، وآخرون تأثير مستخلص القات على ثبات لون أسنان الأكريليك: دراسة مخبرية. المجلة العالمية لأبحاث الصيدلة 2022 https://doi.org/10.22270/ujpr.v8i2.922. 2. سمر صادق عبد الرحمن الاغبري، بدیع سعيد عبده محمد، وآخرون. تحليل القياسات الوجهية وأبعاد القوس السني لبناء أطقم الأسنان لدى اليمنيين البالغين-DOI: 10.5005 /jp-journals-10024-3511. نشرت في: 13-09-2023. 3. نظرة العلواني، عباس محمد الكبسي، بدیع سعيد عبده وآخرون. تأثير استخدام أطقم الأسنان على جودة الحياة المتعلقة بصحة الفم لدى المرضى اليمنيين: تحليل مقطعي [DOI: 10.12659 /MSM.944682.] [Med Sci Monit. 2024: 30: e944682]	الأبحاث المنشورة